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The adoption of certain technical solutions at the design stage of the distribution network significantly affects the change in the indicators of uninterrupted power supply to consumers. The main ones are SAIDI and SAIFI [1]. However, there is currently no methodological support to determine them for the future. The development of an appropriate methodology and its implementation in design practice is necessary, especially important in connection with the appearance of distributed small generation, which has a significant impact on the circuit-mode conditions of power supply systems.
The practice of creating local power supply systems (LPSS) based on small generation and distribution networks by industrial enterprises is becoming widespread. It is obvious that with the advent of LPSS, they will serve as a basic element of distributed energy and the basis for a new energy transition, since their appearance will increase the efficiency of energy [2, 3]. In particular, it will happen due to the increase in the reliability of power supply [4,5]. However, without an appropriate research and development of methodological support for analyzing the impact of design solutions on the reliability of power supply, difficulties arise in justifying schemes for issuing small- scale generation power, the feasibility of measures to create local power systems and the effeciency of their integration.
The developed method is an addition to methodical instructions by calculation of the failure probability functional unit and units of the main technological equipment and evaluation of the impact of such refusal, approved by the order of the RF Ministry of energy 19.02.2019 No. 123 [6]. The methodology will allow to determine the most effective method from many possible ways of integration of local electricity supply system, including indices of technical state of equipment, structural and functional reliability of the distribution network and the existing security limitations, which is a necessary element of development management in the design.
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СХЕМНО-РЕЖИМНЫЕ ОСОБЕННОСТИ РАСПРЕДЕЛИТЕЛЬНОЙ СЕТИ ПРИ ПРОГНОЗЕ SAIDI И SAIFI
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Принятие тех или иных технических решений на стадии проектирования распределительной сети значительно влияет на изменение показатели бесперебойности электроснабжения потребителей. В качестве основных можно выделить SAIDI и SAIFI [1]. Однако, методическое обеспечение для их определения на перспективу  в настоящее время отсутствует. Разработка соответствующей методики и ее внедрение в проектную практику необходимо, особенно актуально это в связи с появлением распределенной малой генерации, которая оказывает значительное влияние на схемно-режимные условия работы систем электроснабжения. 
Получает широкое распространение практика создания  промышленными предприятиями локальных систем электроснабжения (ЛСЭ) на основе малой генерации и распределительной сети.  Очевидно, что с появлением ЛСЭ, они будут служить базовым элементом распределенной энергетики и основой для нового энергетического перехода, т.к. с их появлением возрастет эффективность энергетики [2, 3]. В том числе за счет роста надежности электроснабжения [4,5]. Однако без соответствующих исследований и разработки методического обеспечения для анализа влияния проектных решений на надежность электроснабжения возникают сложности по обоснованию схем выдачи мощности малой генерации, целесообразности мероприятий по созданию  локальных энергосистем и эффективности их интеграции.
Разрабатываемая методика, является дополнением к методическим указаниям по расчету вероятности отказа функционального узла и единицы основного технологического оборудования и оценки последствий такого отказа, утвержденными приказом Минэнерго России от 19.02.2019 № 123 [6]. Методика позволит из множества возможных способов интеграции локальных систем электроснабжения  определить наиболее эффективный, с учетом индексов технического состояния оборудования, структурной и функциональной надежности распределительной сети и имеющихся режимных ограничений, что является необходимым элементом управления развитием при проектировании.
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